
Popovjánek v roce 2020 

 Ve vedení souboru nedošlo k žádným změnám:  jako vedoucí souboru působí Jitka Nováková 

a Zuzana Kučerová. Organizačním vedoucím je stále Karel Zelinka a hospodářkou Marta Andrýsková, 

členem výkonného výboru je Luděk Dědek. Revizní komise funguje ve složení: Monika Lyková, 

Ladislava Stojaspalová a Roman Martínek. 

 Svou činnost v tomto roce zahájil Popovjánek už 10. ledna tradiční souborovou besídkou, kdy 

se hrály hry, soutěžilo se a tancovalo. 11. ledna se některé děti z Popovjánku, jako každý rok,  zapojily 

do Tříkrálové sbírky.  

 Rok 2020 měl být pro soubor rokem oslav a netradičních akcí spojených s 25. výročím 

založení souboru. Bohužel, ze všech každoročně se opakujících akcí a vystoupení i z plánovaných 

oslav, se uskutečnilo pouze Setkání bývalých i současných členů souboru, a to 14. února 2020 v 

kulturním domě. Pro návštěvníky byl připraven vyzdobený sál, fotografie i videoprojekce ze života 

souboru.  Každý si mohl odnést malý dáreček v podobě propagačních materiálů souboru.  K dobré 

náladě i tanci zahrála CM Čarapa. K občerstvení připravili výtečný raut Jitka Nováková ze St. Města a 

Roman Dočekal z Popovic. Několik souborových maminek doplnilo rautový stůl sladkými dobrotami. S 

gratulací zavítal pan starosta, Martin Slováček, který pro ty nejmladší členy připravil parádní 

překvapení: fontánu plnou sladké čokolády a ovoce. Současně s Popovjánkem slavil i FS Popovjan, a 

to 5. výročí svého založení. K výročí obou souborů bylo vydáno také malé prezentační leporelo. Bylo 

to moc milé setkání, kterého se zúčastnila více než stovka návštěvníků.  

 Na 17. března byla připravena výroční členská schůze. Ta se ovšem, vzhledem k vyhlášeným 

opatřením v důsledku vzniku pandemie, musela přesunout na jiný termín. 12. března 2020 byly 

zrušeny zkoušky i další plánované aktivity souboru. V té době nikdo netušil, že se neplánované 

prázdniny souboru protáhnou na dlouhou dobu. Do letních prázdnin se už zkoušky neobnovily. Přes 

prázdniny došlo k rozvolnění zákazů a opatření a soubor počítal s tradiční účastí na Slavnostech vína v 

Uherském Hradišti i na Slováckých hodech v obci. Na začátek září se přesunul také původní termín 

soustředění.  Bohužel už koncem srpna se situace opět začala zhoršovat a mluvilo se o nástupu druhé 

vlny pandemie.  

 3. září se uskutečnila v náhradním termínu výroční členská schůze, kde byl odsouhlasen plán 

akcí na druhé pololetí. Vedoucí souboru rodiče mimo jiné seznámili také se stavem členské základny. 

Po nedobrovolné pauze ukončily své členství děti ze 3. a 4. skupiny, což znamenalo úbytek 12 členů. 

Soubor už od prázdnin avizoval, že v měsíci září bude přijímat nové členy, a to děti od 6 do 10 let. Na 

začátku roku 2020 měl soubor 39 členů: v 1. skupině (nejmladší děti) bylo 5 chlapců a 8 děvčat, ve 2. 

skupině bylo 5 chlapců a 9 děvčat, ve 3. skupině (spojená se 4.) byl pouze 1 chlapec a 11 děvčat. 

Během září se několik dětí skutečně přihlásilo a stav k 1.10.2020 byl takový: v 1. skupině 21 dětí, v 2. 

skupině 15 dětí, tedy celkem 36 dětí. Ovšem slibný restart se nekonal.  

 Situace s koronavirem se dále zhoršovala. Rušily se všechny větší plánované akce s 

předpokládaným vyšším počtem návštěvníků. Rostly počty potvrzených případů onemocnění. V této 

situaci se vedení souboru rozhodlo pouhý den před nástupem již jednou odložené soustředění opět 

zrušit a neriskovat případné rozšíření viru mezi dětmi. Od 22.9. byla účast na zkouškách dobrovolná a 

zcela na vůli rodičů dětí. 24. září padlo definitivní rozhodnutí o zrušení Slováckých hodů, které se 

měly uskutečnit 3. a 4. října 2020. Dne 5. října byly vyhlášeným vládním opatřením do odvolání 

zrušeny veškeré volnočasové aktivity, kroužky a zájmová činnost. Bylo zakázáno zpívat. Ani do konce 

roku se situace nezměnila.  

 Zda se činnost souboru podaří obnovit, kdy a kolik dětí bude mít o ni zájem, kdo z vedení 

najde sílu znovu začít je velkou neznámou. Tento rok poznamenal všechny a všechno kolem nás.  


